
Tisková zpráva občanského sdružení Pro Prostějov ze dne 15.4.2013

O bourání KASC zatím rozhodnuto není.
 
Občanské sdružení Pro Prostějov shromáždilo v průběhu jediného týdne 240 podpisů občanů 
a občanek Prostějova, kterým záleží na zachování Kulturního a společenského centra 
v Prostějově. Díky tomu získává statut tzv. zástupce veřejnosti a stává se účastníkem řízení při 
pořizování regulačního plánu. Zmocnění na Magistrát města Olomouce, který byl Krajským 
úřadem Olomouckého kraje pověřen pořízením regulačního plánu pro akci Galerie Prostějov, 
bude podáno dnes . Zástupce veřejnosti  může podobně jako vlastníci dotčených nemovitostí 
dle §23 Stavebního zákona podat nejen připomínky, ale i námitky.  
K regulačnímu plánu dané oblasti, k chystané EIA a k novému Územnímu plánu města 
Prostějova připravuje občanské sdružení Pro Prostějov setkání veřejnosti ve středu 
29.5.2013     v hlavním sále KASC.   

Sdružení Pro Prostějov nyní bude zastupovat veřejnost ve správním řízení  a nehodlá respektovat 
zákulisní dohody zastupitelů stavební lobby na radnici s firmou Manthellan. Nelze ohýbat Územní plán a 
Regulační plán podle investora, ale naopak podle potřeb občanů dané obce a lokality. Jan Navrátil z Pro 
Prostějov, o.s. k tomu říká: „Budova KASC zatím stále stojí, parkoviště fungují, tržnice se jarně probouzí a  
celé to území je zatím naše (občanů města a okresu), má smysl se domáhat svých občanských práv a  
naplnění původně vyhlášeného záměru“.
 
Podobnou situaci, kdy záměry vedení města nebyly v souladu s přáním občanů a občanek, řešila již řada 
měst. Účast veřejnosti se významně ukázala např. také v Plzni v lednu tohoto roku. 
Proti plánované výstavbě OC Aréna/Corso se postavili aktivní lidé, kteří dosáhli vyhlášení místního 
referenda, v němž se většina obyvatel vyjádřila proti výstavbě. 
„V Plzni jsme se přesvědčili, že občanům není jedno, jak se nakládá s veřejným prostorem a že pokud se  
občané aktivně postaví proti záměru politiků a developera, který chce veřejný prostor zlikvidovat, mají  
velkou šanci na úspěch,“ říká Martin Marek, člen přípravného výboru referenda v Plzni. 

Zamezilo se tak obavám, že další velké obchodní zařízení  ještě zhorší již tak složitou situaci malých 
obchodů v centru Plzně, zkomplikuje dopravu či způsobí hlukovou zátěž. „Bylo úžasné, jak referendum 
spojilo Plzeň. Mnoho lidí se přihlásilo, že chtějí dobrovolně pomáhat. Je to pro mě důkaz toho, že lidem 
záleží na tom, jak vypadá centrum města“, říká Martin Marek. 

Ačkoliv se může zdát, že situace už se dlouho vleče, tak zdaleka není rozhodnuto. Regulačního plán 
města Prostějova se bude teprve projednávat na Magistrátu města Olomouce. Nic ještě není definitivní. 
„Mnoho mých přátel se na mě obrací a ptají se, co bude s plesy, co bude s věnečky a další zábavou,  
kterou Prostějov každoročně celou zimu po všechny pátky a soboty nabízí. Nemám na to jinou reakci než  
povzbuzení, abychom se zapojili do správního řízení“, říká členka Pro Prostějov, Irena Košíčková. 

Další informace:
www.proprostějov.eu
http://www.anoproplzen.cz/
Video Radima Urbáška k zachování KaSC:
http://www.youtube.com/watch?v=0KLNR91hfd0 
Text petice za záchranu společenského domu (KaSC) v Prostějově
http://www.proprostejov.eu/soubory/petice.pdf

Kontakt:
Jan Navrátil, člen výboru Pro Prostějov, o.s., navratil@habro.cz, 608 403 010
Martin Marek, referendum Plzeň, mart.marek@gmail.com, 775 055 665
Irena Košíčková, Pro Prostějov, o.s., kosickova@proprostějov.eu, 732 407 890
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